
 

BIJLAGE 2: ADVIES AOK 
Adviescommissie Omgevingskwaliteit 
Datum: 12 juli 2023 (BESLOTEN) 
Tijd:  9.00u tot 12.30u 
Locatie: Gemeentehuis (1.11) 
Aanwezig: Hilbrand Rozema (voorzitter), Arjan van der Laan, Marc Nolden, Bert Beentjes, Martin van 
Bleek en Marlous Diederiks 
  

8.  Erfgoedbeleid 
 
Marlous Diederiks heeft het afgelopen half jaar gewerkt aan de totstandkoming van erfgoedbeleid. 
Het werkdocument is bijna gereed, maar deze is nog niet goedgekeurd door de wethouder. De nota 
bestaat uit het werkdocument erfgoedbeleid en een gereedschapskist (met daarin alle opties om het 
erfgoed te beschermen). Er waren inputsessies met AOK, collega’s op het gemeentehuis en experts 
uit de samenleving. De nota moet inhoudelijk vooral praktisch en behapbaar zijn. 
 

Aanbevelingen  
De aanbevelingen moeten gelden als een leidraad voor de toekomst. De commissie wenst de nadruk 
vooral te leggen op een adequate bescherming van de parels tot beschermd landschap in de 
gemeente Nijkerk. Verder moet er een overzicht beschikbaar zijn van huidige en potentieel erfgoed 
wat nog niet in beeld is. Dit laatste is waarschijnlijk met name modern erfgoed. Daarmee wordt 
beleid ontwikkeld ter ondersteuning van eigenaren om de gebruikswaarde in stand te kunnen blijven 
houden. Verder moet het belang van erfgoed in de gemeente Nijkerk voor het voetlicht komen. In 
het beleid moet de stip op de horizon nadrukkelijk worden benoemd. Ook het gebruik van een 
waarde-atlas wordt aanbevolen. Om alles financieel mogelijk te maken vergt het plan een passende 
investering waarmee het uitvoeringsprogramma gestand kan worden gedaan.  Grote ruimtelijke 
ontwikkelingen vergen immers eerst grondig onderzoek.  

Ten aanzien van het verduurzamingsaspect worden bij erfgoedobjecten instituties opgevoerd die 
wellicht nog geen feeling hebben binnen een project. Wellicht zou het Gelders Genootschap een rol 
hierin kunnen spelen om de borging met duurzaamheid te garanderen.  

Overigens zijn de mogelijkheden om parels binnen de gemeente Nijkerk te beschermen nog dun. Er 
zijn nog weinig concrete mogelijkheden tot bescherming. De commissie wenst daarom vaart te 
maken met de definitieve vaststelling van het erfgoedbeleid.  

Ten aanzien van de monumentenlijst bemerkt de commissie vooral nog veel tekst en weinig foto's. 
Het aantal foto’s moet worden vergroot en geüpdatet. Met meer fotomateriaal kan het erfgoed 
beter worden gepromoot. Tot slot is bekend dat in het verleden ooit politieke statements en 
opmerkingen vanuit een maatschappelijke betrokkenheid zijn gemaakt. Wellicht zijn deze nog te 
achterhalen, zodat het fundament voor het erfgoedbeleid nog steviger kan staan.  

 


